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      Аннотация

    
        
          Тема  выпускной  квалификационной  работы:  «Проблемы  и  пути совершенствования мониторинга и прогнозирования гидрологических опасных явлений (на примере наводнений)». Данная   работа   посвящена   исследованию систем   мониторинга   и прогнозирования  чрезвычайных  ситуаций  природного  характера  (наводнений) Российской Федерации и разработке рекомендаций по их совершенствованию с учетом зарубежного опыта. Задачи,  которые решались входе исследования: 1.Изучение особенностей  наводнения и генезиса системы защиты от них. 2.Изучение  истории  возникновения  и  развития  системы  мониторинга  и прогнозирования  ЧС  природного  характера  в  мире  и  в  нашей  стране,  анализ стратегии  совершенствования  системы  предупреждения  и  ликвидации  ЧС (Стратегия 2030). 3.Исследование  состояния  систем  мониторинга  и  прогнозирования  в экстренных службах других стран. 4.Анализ  системы  мониторинга  и  прогнозирования  РСЧС  на  примере крупнейших ЧС гидрологического характера в Российской Федерации. 5.Определение   направлений   и   разработка   рекомендации   по совершенствованию системы предупреждения гидрологических ЧС. Работа  заключалась  в  проведении  анализа систем  мониторинга  и прогнозирования  наводнений  в  Российской  Федерации,  Соединенных штатах Америки и Европейском союзе.  В  результате  проведенного  анализа  был  выявлен  ряд  проблем  в  системе мониторинга  и  прогнозирования  наводнений  в  России.  На  их  основе  были предложен  ряд  рекомендаций,  например:  полная  автоматизация  процесса, увеличение количества датчиков, объединение всех систем в одну, повышение точности прогнозов.
        

        
          The  subject  of  the  graduate  qualification  work  is «Problems  and  ways  to improve   monitoring   and   forecasting   of   hydrological   phenomena   (for   example, floods)». This  work  is  devoted  to  the  study  of  monitoring  systems  and  forecasting  of natural  emergencies  (floods)  of  the  Russian  Federation  and  the  development  of recommendations for  its  improvement  taking  into  account  foreign  experience.  Tasks that were solved during the study: 1. The study of the characteristics of the flood and the genesis of the system of protection against them; 2.  Studying  the  history  of  the  emergence  and  development  of  a  system  for monitoring  and  forecasting  emergencies  of  a  natural  nature  in  the  world  and  in  our country,  analysis  of  the  strategy  for  improving  the  system  for  preventing  and eliminating emergencies (Strategy 2030); 3.  A study  of  the  state  of  monitoring  and  forecasting  systems  in  emergency services of other countries; 4.  Analysis  of  the  monitoring  and  forecasting  system  of  the  RSES  using  the example of the largest hydrological emergencies in the Russian Federation; 5.   Determining   the   direction   and   development   of   recommendations   for improving the system for preventing hydrological emergencies. The  work  was  to  analyze  flood  monitoring  and  forecasting  systems  in  the Russian Federation, the United States of America and the European Union. As  a  result  of  the  analysis,  a  number  of  problems  were  identified  in  the  flood monitoring   and   forecasting   system   in   Russia.   Based   on   them,   a   number   of recommendations  were  proposed,  for  example:  full  automation  of  the  process, increasing  the  number  of  sensors,  combining  all  systems  into  one,  improving  the accuracy of forecasts.
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